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Bij dit nummer... 
Izaäk Geschiere

Grenzeloos
Met deze Waker gaan we een paar keer de grens over. 
Niets bijzonders zult u denken, we zijn er regelmatig 
getuige van hoe records worden gevestigd, grenzen 
worden doorbroken. Wereldwijd, landelijk, maar ook 
plaatselijk: de heetste week van de zomer viel in de 
herfst. 
We zijn eigenlijk allemaal een wezenlijke grens over-
gegaan. Dat is te zien op de milieustraat. We consu-
meren te veel en we dumpen een hele berg afval op 
de stort. “Koning, keizer, admiraal, afval hebben we 
allemaal. Maar uiteindelijk 
gaat het erom dat we be-
wuster consumeren én min-
der consumeren”, zegt Paul 
Marinissen in een interview. 
Je kunt natuurlijk ook recyclen of gebruikte spullen her-
gebruiken. Om die spullen op het spoor te komen hoef 
je niet ver te reizen. Ons dorp telt niet minder dan vijf 
brocanterieën. Sommige eigenaars steken graag de 
grens over om die oude spulletjes voor u op te kopen!

Aan de zuidgrens van Serooskerke werd druk gegra-
ven. Uitbreidingsplannen van de gemeente Middel-
burg zijn er. Maar voor veel mensen is er een financi-
ele grens bereikt en dat betekent dat er nog niet veel 
belangstelling is voor de te bebouwen percelen.
Op de middenpagina van deze Waker worden mijns 
inziens ook grenzen overschreden: er komt een na-
tuurspeelplaats voor jong en voor oud. Een ambitieuze 
werkgroep is samen met de gemeente aan de slag ge-
gaan en ik denk zomaar dat we binnen een jaar heel 

ingrijpende veranderingen 
in het Zandputgebied kun-
nen meemaken. 

Nog één grensgeval
Jacobine en Martin Vader staken letterlijk een aantal 
grenzen over om te gaan helpen bij de wederopbouw 
van verwoeste huizen in de Oekraïne. Lees hun boei-
ende verslag en nog veel meer nieuws in deze Seroos-
kerkse Waker! 
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Wij praten u bij 
Jan H.Kousemaker, voorzitter dorpsraad

Beste dorpsbewoners

De zomer zit er bijna op en het normale leven herneemt 
zijn gang. Een bijzondere zomer, eerst heel warm en 
droog en daarna relatief koel en nat en eigenlijk dage-
lijks redelijk veel wind. Wat mij betreft bijzonder weer.
Ik schrijf dit stukje dit medio augustus oftewel ruim voor-
dat de Waker zal verschijnen. Momenteel wordt het 
dorp opgevrolijkt door sjezenrijden in de Torenstraat. Wij 
gaan nog even een stukje fietsen en wij hopen weer terug 
te zijn voor de eerste dorpsraadsvergadering op 13 sep-
tember. De dorpsraad gaat dan verder met de projecten 
waar wij nu al lang mee bezig zijn.

Tijdens de goed bezochte ledenvergadering op 28 juni 
is het plan Natuurspeeltuin gepresenteerd. Het plan ziet 
er prachtig uit en het  lijkt goed haalbaar. Wel hebben 
wij nog wat support nodig vanuit het dorp. Dit kan in al-
lerlei vorm. Natuurlijk door een geldelijke bijdrage maar 
inbreng van handjes, materieel en materiaal is ook heel 
welkom. 

Verder heeft Daphne Haze samen met wethouder René 
de Visser de plannen Biezenweie gepresenteerd. Het 
wordt een mooi plan en de wethouder heeft beloofd dat 
een en ander nu voortvarend opgepakt zal worden. In-
middels is het ontwerp bestemmingsplan ter inzage ge-
legd en bestond tot 8 september de mogelijkheid om te 
reageren. Alles is erop gericht om begin 2024 te starten 
met het bouwrijp maken zodat in de loop van 2024 met 
de bouw van de woningen gestart kan worden. Het is 
het eerste plan waarin geen zogenaamde Domburgse 
zomerwoningen gebouwd mogen worden. Daar zijn wij 
als Dorpsraad blij mee.
Wij hebben de plannen gepresenteerd op de Stroskerkse 
dag en er blijkt veel belangstelling voor de woningen.
De goed bezochte Stroskerkse dag was weer prima ge-
organiseerd met veel kraampjes, activiteiten en ringrijden. 

In juli hebben wij een eerste aanzet gezien voor de 
ontwikkeling van het Zandputgebied. Hier lijkt ruimte te 
ontstaan voor enige woningbouw terwijl er voldoende 
ruimte over zal blijven voor de natuurspeeltuin en een 
speelveld. Inmiddels is er ook meer duidelijkheid over de 
plaats van het verenigingsgebouw. Zie het artikel hier-
naast.

In 2024 zal de Noordweg gerenoveerd worden. Wij 
hebben bij de Gemeente onder meer aandacht ge-
vraagd voor het terugbrengen van een dorpskarakter, 
groen in de straat en het terugdringen van de snelheid.  
Verder hebben wij erop aangedrongen om bij het ont-
werp al rekening te houden met de uitstraling die de To-
renstraat zal krijgen in 2026.

Tot onze teleurstelling is er nog geen duidelijkheid over 
de mogelijke aanpak van de verkeersoverlast Oostka-
pelseweg/ Wilgenhoekweg.  Blijkbaar is er een rapport 
(dat wij nog niet ontvangen hebben) en inmiddels is er 
een nieuwe verkeersdeskundige die hier verder mee aan 
de slag gaat. Oftewel het gaat nog steeds niet snel maar 
wij houden vol.

Deze week werden wij opgeschrikt door nachtelijk van-
dalisme in het zwembad. Hierdoor moest het zwembad 
enige tijd dicht hetgeen ten kosten gegaan is van het 
zwemplezier van veel mensen. Er is schade ontstaan 
waar de gemeenschap voor opdraait. Ik hoop dat wij 
in de toekomst verschoond blijven van dergelijke uitspat-
tingen.
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Op weg naar Serooskerke 2.0 deel XVII 
Izaäk Geschiere

In de Waker van mei 2023 verhaalde ik van het grote 
probleem dat speelde bij de realisatie van de Biezenweie 
: een individuele beoordeling van de stikstofeffecten in 
de bouw- of aanlegfase van een bouwproject is vereist 
na een uitspraak van de Raad van State op 02-11-2022. 
De gemeente Veere kampte met het probleem dat er stik-
stofoverschrijding zou plaatsvinden bij de uitvoering van 
het bouwproject de Biezenweie. 

Stikstof
Toen u De Bode van 9 augustus 2023 las en daar de sa-
menstelling van de woningbouw programmering Biezen-
weie aantrof , dacht u al dat de stikstofhorde was genomen. 
Klopt. De gemeente heeft een stikstofexpert met ervaring in 
Brabant in de arm genomen. Hij kwam met de oplossing: 
mestaanwending. Mestaanwending? Ja, het betekent dat 
er op het te bebouwen perceel geen mest meer wordt ge-
bruikt om de mais, de suikerbieten etc. die daar vroeger 
werden verbouwd, te laten groeien. Geen mest betekent 
geen stikstof en ruimte voor de stikstof die vrijkomt bij de 
bouw. Probleem opgelost dankzij een slimme Brabander.

Hazen en konijnen
De hazen en konijnen zijn geteld! Er is 1 haas waarge-
nomen tijdens het tweede (!)  veldonderzoek. Ook zijn er 
konijnenkeutels gevonden maar er zijn geen dieren gesig-
naleerd. De groene randen langs de voetbalvelden bie-
den voldoende uitwijkmogelijkheden voor konijnen- en 
hazenmigranten... 

Ontwerpbestemmingsplan
Het ontwerpbestemmingsplan lag ter inzage tot 8 septem-
ber. Tot die datum kon men zienswijzen indienen tegen het 
plan. Op 15 september had ik contact met Daphne Haaze, 
de projectleider. Zij vertelde mij dat Zij vertelde mij dat er 
10 zienswijzen zijn ingediend. Deze zullen stuk voor stuk 
worden gewogen en van advies worden voorzien.

Geen Domburgse zomerwoningen
Het college heeft een aantal wijzigingen ingevoerd n.a.v. 
de inspraak op het voorontwerp. Zo is de regeling van de 
Domburgse zomerwoning geschrapt: ‘je mag geen re-
creatief nachtverblijf in een aan-, uit-, of bijgebouw van 
de woning hebben’ en de maximale goothoogte van de 
woningen grenzend aan de Bisschopstraat is 1 meter ver-
laagd en nu gelijk aan de woningen in de Bisschopstraat. 
Ook is het bouwvlak van de woning grenzend aan de 
Woongaard verschoven zodat er meer ruimte tussen de 
huizen ontstaat.

De multifunctionele accommodatie
Er stond geen woord over de MFA in De Bode! Waarom 
niet? Daphne: “De MFA is geen onderdeel van het be-
stemmingsplan omdat de plannen nog niet ver genoeg 
zijn. We wilden wel door met het versnellen van de wo-
ningbouw. Dit levert geen vertraging op voor de MFA. De 
Fitness doet niet meer mee maar er komt een omvangrijke 
tandartsenpraktijk in de MFA. In feite zijn alle participan-
ten nu bekend en kan er een intentieverklaring worden ge-
tekend. De volgende stap is de selectie van de architecten. 

Het voedselbos
De Woongaard is gekomen met plannen voor een voed-
selbos. Onder andere het trainingsveld achter de kantine 
van de voetbal komt daarvoor in aanmerking volgens de 
gemeente. De Dorpsraad is ook betrokken bij het ontwerp 
van een inrichtingsplan voor dit bos. 

Een ontwikkelplan voor Biezenweie Zuid
Er is een ontwikkelplan ingediend voor de bouw van star-
terswoningen ten zuiden van de Biezenweie op het huidi-
ge paardenbosje en de paardenweide aan de Kadetweg. 
Het is behandeld door het intaketeam van de gemeente. 
Die bekijkt of het beleidsmatig kansrijk is of niet. Het team 
is tot de conclusie gekomen dat het plan  op zichzelf niet 
kansrijk is . Het perceel is te smal om de gewenste kwali-
teit te realiseren. Wellicht dat er in samenwerking met het 
naastgelegen terrein wel een plan gevormd kan worden 
dat passend is. 
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Tussen Seroos Zuid en Laurens Noord
Izaäk Geschiere

Ze zijn druk bezig ten zuiden van de Noorddorpsweg.
Eerst verrezen er kleine huisjes aan de horizon en een 
paar maanden geleden werd er langs de Wilgen-
hoekweg gegraven en werden er nieuwe dammen 
aangelegd. En er staat verderop, ten zuiden van Sint 
Laurens, een groot bord dat dorpsvilla’s in de Laurens-
hof aanprijst.

Wat gaat er allemaal gebeuren?  Jannita Dingemanse, 
beleidsmedewerker stedenbouw van de gemeente Mid-
delburg, is bereid mij tekst en uitleg te geven.

Allereerst de tiny houses
Deze staan in principe, nog letterlijk, los van de uitbrei-
dingsplannen bij Sint Laurens.
Toen een paar jaar geleden een groep mensen die op 
zoek waren naar een locatie voor tiny houses zich meld-
den bij de gemeente, kregen ze uiteindelijk de huidige 
plek als proeflocatie. Dat betekent dat er met hen en ver-
tegenwoordigers van het dorp na een bepaalde perio-
de wordt bekeken hoe het uitpakt, op welke zaken men 
stuit. De bewoners hebben dan ook een tijdelijke ver-
gunning. Jannita vertelt dat er regelmatig belangstelling 
is voor de bouw van tiny houses maar dat de gemeente 
voorlopig geen verdere vergunningen uit zal geven. 

Langs de Wilgenhoekweg 
Op de strook grond langs de Wilgenhoekweg die nu 
bouwrijp is gemaakt, zijn zes bouwkavels van circa 
1500 m2 gepland. De vier middelste huizen sluiten aan 
op de nieuwe dammen die zijn aangelegd. De maxi-
mumsnelheid op de Wilgenhoekweg wordt aangepast 
naar 60 km per uur. Op het moment van het gesprek 

met Jannita waren er nog geen kavels verkocht. Dat valt 
tegen. Zijn de kavels te groot? Zijn de prijzen teveel ge-
stegen? Ook in de Laurenshof loopt het niet storm terwijl 
er toch een groot gebrek is aan woningen. Jannita: “De 
bouwkosten zijn gestegen, de hypotheekrente loopt op, 
in korte tijd is het kostenplaatje sterk veranderd, de men-
sen krijgen het gewoon niet meer rond.”

Speelt stikstof ook een rol?
Bij de Laurenshof speelt het stikstofprobleem geen rol 
volgens Jannita. Voor fase 1 geeft het geen belemme-
ringen. Er is een berekening uitgevoerd die aangeeft dat 
het project geen negatief effect op de Natura2000-ge-
bieden heeft. Die berekening is in het bestemmingsplan 
opgenomen. Hoe het zal zijn in de vervolgfase weet 
Jannita nog niet.

Het vervolg
Men had al verder willen zijn met de eerste fase en 
aansluitend de invulling van het vervolg, fase II aan 
de noord- en de zuidkant van Sint Laurens. “Maar ie-
dereen zit vol, tekenbureaus, aannemers en ook op de 
gemeente kunnen we het in feite niet bijbenen,” zegt 
Jannita. Het is de bedoeling dat er in Noord een zeer 
divers woningaanbod komt en in uitbreidingsplan Zuid 
komt er een grote waterpartij en ruimte voor vrijstaande 
huizen. Maar: “het duurt nog wel een aantal jaren voor 
er daadwerkelijk gebouwd gaat worden.”

Tenslotte de Zandput! 
De gebruikers, de dorpsraad, de exploitant van de Zand-
put en de gemeente hebben gesproken over de scenario-
studie voor het dorpshuis. Er waren drie scenario’s:

1. Renovatie van het huidige dorpshuis
2. Nieuwbouw tegen het zwembad
3. Nieuwbouw in de te bouwen MFA Biezenweie 
Na een stevige discussie en een nadere uitwerking van de 
financiën is men tot de conclusie gekomen  dat scenario 2 
het voorkeursscenario is. Scenario 2 houdt in nieuwbouw 

tegen de entree- en kleedruimte van het zwembad aan. 
Men ziet als meerwaarde het dubbelgebruik van de hore-
ca door bezoekers van het zwembad middels een uitgifte-
loket en de bezoekers van de te ontwikkelen natuurspeel-
tuin. Ook de wens van veel inwoners van Serooskerke om 
het dorpshuis in het Zandputgebied te behouden heeft 
meegespeeld. 
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De wereld van Dani en Abdullah
Bert Geleijnse

Dani (‘bijna  8’) en Abdullah (8) , twee vrolijke leer-
lingen uit groep 5 van ‘de Wegwijzer’. Ik praat met ze 
en we springen een beetje van de hak op de tak. Dat 
geeft niet, de jongens praten honderduit, vullen elkaar 
aan en ik vind het leuk om dat aan te horen om vervol-
gens weer een ander onderwerp aan te snijden.

Een groot gezin: gezellig
We beginnen met de sport. Welke sporten? Ze sommen 
op: voetballen, pingpong, basketballen. Ik krijg daarbij 
uitgebreid uitleg over voetbalspelletjes in de pannakooi. 
Ze zitten allebei op de voetbalclub, de een op Seroos-
kerke, de ander op Zeelandia, maar ze zijn eensgezind 
in hun mening: “Zeelandia is beter dan Serooskerke.”  
Ik krijg ook te horen, dat ze buren zijn in Bisschops-
straat.  Ze vertellen over hun gezinnen. Abdullah heeft 
2 broers en 4 zussen  “echt gezellig bij elkaar” zegt hij. 
Dani  (bewonderend) “ Echt niet normaal, dat huis zit 
echt vol!”  Hijzelf  heeft 2 broers en 2 zussen.

School
De vakanties zijn voorbij.  Ik ben benieuwd hoe ze het 
vinden om weer naar school te gaan. 
Een openhartige Dani daarover: “Iedereen in de klas 
vond het gek, dat  ik op vakantie in Griekenland moest 
huilen om school.”  Hij miste school. 
Rekenen maar ook taal zijn favoriete vakken bij hem. 
Als ik hem mag geloven is dat niet altijd zo geweest  
Dani: “Eerst dacht ik steeds, alweer taal, ik wil dat boek 
gewoon niet meer!”  En nu?  “Ja, nu vind ik het leuk.”
Abdullah heeft weer een andere ervaring  Met nadruk: 
“Ik ben écht zo veranderd, ik wilde eerst niet werken met 
Snappet in groep 4.”  Uiteraard weet ik niet, wat Snap-
pet is, maar de jongens zijn maar al te graag bereid om 
me dat uitvoerig uit te leggen. Abdullah vervolgt: “De 
juf zei tegen mijn vader en moeder op schoolgesprek, 
dat ik niet naar groep 5 kon, als ik zo zou blijven. Ik 
hoorde dat en ben toen heel hard gaan werken.” Nu 
gaat het goed.

Social media
Natuurlijk hebben we het ook over telefoontjes en de 
social media. Ik vraag waar ze zoal naar kijken. Ze  
vertellen dat ze niet altijd en overal op mogen kijken 
van hun ouders, die letten daar wel op. “Volgens mij 
hebben jullie ouders daar groot gelijk in, anders  zit je 
maar te zitten en ga je niet basketballen of iets anders 
doen”,  zeg ik. Dat vinden zij  ook. “Ik vind het gewoon 
irritant, de hele dag filmpjes kijken”, zegt Dani. 
Tiktok wordt met volle overtuiging afgekeurd: “Daar 

zitten allemaal meisjes op, die van die gekke dingen 
doen !” 

Dieren en seizoenen
Ze houden allebei veel van dieren. We praten over hun 
favoriete dieren en hun huisdieren totdat Abdullah een 
ander onderwerp inbrengt: “Wat vinden jullie leuker, 
de zomer of de winter?” “Oktober gaat nog wel”, zegt 
Dani, “maar als ik cijfers mag geven, geef ik de winter 
een 4 en de zomer een 9,5.” Voor Abdullah maakt het 
niets uit, hij vindt zowel de zomer als de winter (“met 
sneeuw!”) fantastisch.

Wat te willen zijn in de  toekomst?
Abdullah: “ Ik wil gewoon of voetbaltrainer zijn of kap-
per.” Ik: “Jij zou volgens mij een goede kapper zijn, 
want je houdt wel van een gezellig praatje.” Abdullah 
beaamt het volmondig, maar voegt er direct aan toe, 
dat hij ook wel dokter zou willen zijn. 
“Voetballer!” roept Dani. “Wie is de beste speler van 
de wereld? “ vraagt Abdullah. Dat is voor allebei wel 
duidelijk: Lionel Messi natuurlijk!  Zouden jullie ook 
zoveel geld willen verdienen? Ja, dat willen ze zeker 
wel. Maar wat willen jullie daar dan mee betalen? De 
verzekering, oppert Dani, maar Abdullah zet direct in 
op een eigen vliegtuig. Dat lijkt Dani ook wel wat: “Een 
privé vliegtuig, dan hebben we geen last meer van hui-
lende baby’s!”  

We sluiten af met 
hetzelfde enthousias-
me als waar we mee 
begonnen zijn. Nog 
even een foto. De 
jongens kiezen zelf: 
poseren voor het 
raam. Aldus gedaan, 
bedankt  Abdullah 
en Dani!

Jongeren in Seroos
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Creatief --- ff anders
Henk Maas

Heeft u het ook gemist dit jaar, de Kunst- en Cultuur-
route Midden Walcheren?

Dat klopt, hij is gestopt omdat niemand de organisatie 
op zich wilde nemen vanwege het vele werk dat dit met 
zich meebrengt. Hulde aan de mensen die al dat werk 
wel jarenlang verzet hebben. 
En nu, helemaal niets meer? Een paar mensen uit 
Serooskerke onder wie ik, Henk Maas, vinden dat dit 
niet kan. Ik wil in een simpelere vorm wel iets opzetten 
volgend jaar. 
Op 10 augustus 2024 wil ik een creatieve dag organi-
seren. 
We denken dat iedereen die iets leuks doet, deel kan 
nemen, of dat nu boetseren, schilderen, handwerken, 
houtdraaien, bloemschikken, muziek maken, gedichten 
lezen is of iets dergelijks.
Alles kan en er mogen meerdere dingen op één locatie 
plaatsvinden. Meedoen is gratis maar je moet wel zelf 
voor je eigen locatie zorgen.
Mensen van buiten Serooskerke zijn ook welkom als ze 
maar op een locatie in Seroos staan. 
U zult denken: nu al een oproep?  Het is maar dat u het 
weet. 
Er kunnen nu plannen worden gemaakt en ideeën kun-
nen worden vorm gegeven.

In de Serooskerkse Waker van april 2024 verschijnt er 
informatie over de opgave.  
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Uitbreiding museum heeft nu een naam
Ter herinnering aan hun medewerking aan Het oude 
Brandspuithuis heeft de uitbreiding van het museum nu 
de naam  “Henk en Neel Meijers-Christiaanse plein”.. 
Eind 2022, bij zijn laatste bezoek aan Het oude Brand-
spuithuis, is het straatnaambord aan Henk getoond. 
Hierbij gaf hij aan dat ze met plezier ons initiatief voor 
het Oude Brandspuithuis in Serooskerke hebben onder-
steund.       
Helaas hebben we kort daarna afscheid moeten nemen 
van Henk, een markant inwoner van Serooskerke!

Expo 75 jarig jubileum van de Voetbal Vereniging 
Serooskerke
Vanaf 20 mei, (de dag dat VVSerooskerke1 kampioen 
werd) tot en met 26 augustus is de tentoonstelling “75 
jaar VVS” gehouden in Het oude Brandspuithuis.
Dankzij de samenstellers Bert Riemens, Hannie en Jan 
Wattel werden vele mooie herinneringen opgehaald! 

Jaarmarkt
De door de Ondernemersvereniging georganiseerde 
braderie op 1 juli was een groot succes! Respect en 
een compliment voor de mensen die heel veel tijd ste-
ken in de voorbereidingen! Op deze mooie dag werd 
Het oude Brandspuithuis drukbezocht en door Jikna en 
Simon Wattel werden ten bate van Het oude Brandspuit-
huis wafels gebakken, een bijzonder smakelijk en ge-
waardeerd initiatief.

Deelname Rescue Zeeland 
Tijdens Rescue Zeeland op 9 augustus hebben we Het 
oude Brandspuithuis onder de aandacht gebracht van 
50.000 bezoekers. 

Het oude Brandspuithuis ondersteunt de actie 
“Kinderspeelgoed voor arme kinderen in Zeeland “ 
Op 26 augustus werd het oude Brandspuithuis open-
gesteld voor de deelnemers aan de benefiettocht van 

Activiteiten in het Oude Brandspuithuis
Wim van Haveren

de Rotary Walcheren/Lionsclub Middelburg. De op-
brengst komt ten goede aan de  Speelgoedbank Zeel-
and voor de actie  “Kinderspeelgoed voor arme kinde-
ren in Zeeland.“

Oproep Gastvrouwen/Gastheren
In verband met verminderde inzetbaarheid van enkele 
vrijwilligers zijn we op zoek naar gastvrouwen/gasthe-
ren die een dag of enkele dagen tijdens de schoolva-
kanties van de Regio Zuid beschikbaar zijn.
Belangstelling? Loop eens binnen! 

Openingstijden: 
Tijdens de schoolvakanties regio zuid was Het oude 
Brandspuithuis van dinsdag tot en met zaterdag  ‘s mid-
dags van 13-17 uur geopend. Buiten deze vakanties, in 
principe van 1 april tot  1 november elke woensdagmid-
dag van 13-17 uur en voor groepen op andere dagen 
op afspraak via email “brandspuithuis@zeelandnet.nl” 
of 0625500558.
(kijk voor actuele info op de website van 
“hetoudebrandspuithuis.nl)

SEROOSKERKE
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zitte en telle
Jan Zwemer

Noe as me toch simpeler moete gae leve, vanwege de 
klimaatveranderienge en gewoonweg om zuuniger om 
te spriengen mee de natuur, kan ik misschien nog een tip 
gee. Ik bin naemelijk nie zò mobiel as vee andere mèn-
sen, dus ik moen ’ier op Seros vee vrieë tied deurbrien-
ge. Je zien me wè ’s deur ’t durp kruuse misschien. Een 
bitje bewege ee, anders stropt de machiene nog meer. 
Ae noe, om m’n eige nog wat leerzaem te vermaeken 
’ebbe ’k wat bedocht. Dat ’oôd moe toch bezig bluuve 
ee. Vroeger as kind dee ik, as ik deur Oôskappel liep, 
rekensommetjes mee de nummerborden van de auto’s. 
Daè bin ’k a lange mee opge’ouwe. Nog langer gelee, 
toen a ’k nog nie goed kon rekene, noemde ik de auto-
merken op die a ’k op ’t durp zag. Dat doen ’k zeker nie 
mì; ik vinde auto’s eigenlijk ‘een noôdzaekelijk kwaed’ 
en, in vee gevallen, een vurm van luxe of ook een ma-
niere om te laete zieen ’oe vreêd a je ’t kan laeten ’ange. 
(Idioot, natuurlijk.)

Neê, tegenwoordig doen ’k wat anders a ’k op merote 
bin. Alla, a ’k een bankje gevonden è om op te zitten, 
tenminste. Dan kieke ik rond nè de boomen die a ’k van-
af die plekke kan ziee en begin ik te tellen. ’t Gaet er om 
’oevee verschillende soorten a ’k kan ontdekke.
Je begriepe wè dat dat ’t beste gaet in ’t park van Wel-
gelegen. Op tweê verschillende bankjes daer, kwam ik 
toet acht soorten bomen. Gister nog: kornoelje, esdoorn, 
es, wilg, populier, ’aezelaer, plataan en spaanse aak. 
(Of was t’r noe nog een linde bie en geên spaanse aak?) 
Vanaf dat eêne bankje dus – vanaf dat andere bin ’t vor 
een klein deêl wì andere soorten. Weglope om goed te 
kieken bie een boom is nie toegestae; mae je kan gerust 
jen eige spelregels maeke, vaneiges. 

Ik kan ’t anbevele. Je leert er van, za ’k mae zeie. En 
’t is wì ’s wat anders dan de wereldproblemen die a je 
zòvee in de medio tegenkomt. Bomen schiene trouwens 
dé oplossienge te wezen vor een deêl daèvan, dus een 
bitje eerbied en kennis van ons bomenbestand is aoltied 
goed. En groen, dat schient rustgevend te wezen, dus 
wat wil je nog meer? Ei-je grond over – zet een boom 
neer, zou ik zeie. 
En anders kajje dus aoltied nog doee zòas ik. Zitte op 
een bankje, rondkieke en telle. Vee kans da je nog een 
’oop veugels ziet ook, want die zitte noe eênmael meer 
in bomen as in ’uuskaemers of in ‘t café. Lae me maer 
’s wete toet ’oevee soorten bomen as je komme – mien 
streven op ’t moment is natuurlijk om toet negene te kom-
men. 

O ja, ’s zeumers komme ’k verder as ’s winters. Raor ee?  
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Jacobine en Martin bouwden mee aan herstel in Oekraïne – een vervolg
Wim Dekker

In de vorige Waker werd melding gemaakt van de reis 
die Jacobine en Martin Vader zouden gaan maken 
naar de Oekraïne om daar, samen met de lokale be-
volking, te helpen met de wederopbouw van door het 
oorlogsgeweld vernielde steden en dorpen. Tien da-
gen verbleven ze in Irpin, de zwaar gehavende voor-
stad van Kyiv. Benieuwd naar hun ervaringen schuif ik 
aan en luister naar hun even enthousiast als indrukwek-
kend verhaal.

Hoe verliep jullie reis naar de Oekraïne? 
Jacobine steekt van wal. “We reisden met een gezel-
schap van 24 mensen, voornamelijk afkomstig uit Zeel-
and en Friesland, in vier personenbusjes in twee dagen 
naar onze bestemming. De eerste dag overnachtten we 
in een hotel in Polen. Fijn dat we onderweg al kennis 
konden maken met onze medereizigers, dat schept een 
band. We reden als een soort Rode Kruis konvooi en 
ontvingen onderweg alle medewerking. Zo hoefden we 
niet te betalen voor de tolwegen. Na het tonen van onze 
papieren, openden ze de tolpoorten voor onze busjes 
en mochten we gratis doorrijden. Bij de Pools-Oekraïen-
se grens werden we ook coulant geholpen en beperkte 
het oponthoud zich slechts tot een kleine twee uur. Wat 
heel weinig is als je beseft dat we een land in oorlog 
betraden.” “Pas in het midden van het land kwamen we 
de eerste roadblocks tegen en daar beseften we pas dat 
we in een echt oorlogsgebied waren aangekomen”, vult 
Martin aan. 
In Irpin werden het gezelschap van Martin en Jacobine 
ondergebracht in een conferentieoord dat op een terrein 
stond waar zich ook een school en een kerk bevond. 
Behalve de Nederlanders was er ook een groep uit Roe-
menië gehuisvest en woonden er Oekraïners die uit het 
oorlogsgebied in het oosten gevlucht waren. 
“Met zo’n mengelmoes aan nationaliteiten was het com-
municeren niet altijd even gemakkelijk”, vertelt Jacobine. 
“Niet iedereen was de Engelse taal machtig, maar met 
gebaren én met google-translate  konden we ons toch 
aardig verstaanbaar maken en hebben we hele mooie 
gesprekken kunnen voeren.”

Maar jullie kwamen daar om de handen uit de mou-
wen te steken. Wat konden jullie daar doen?
“Allereerst werd er geïnventariseerd wat je kán en wat je 
wílt,” legt Martin uit. “Met die informatie werden groe-
pen gevormd.  Zo gingen er mensen stukadoren, ande-
ren moesten puin ruimen of houten frames voor huizen 
timmeren. Meer technisch onderlegde mensen gingen 
aan de slag met elektriciteit en waterleiding aanleggen 

of boilers ophangen. De groepen werden altijd verge-
zeld door een lokale begeleider van het bouwcomité 
die ook Engels sprak.  We gingen dan naar een vernield 
huis toe en om daar aan de slag te gaan. “Ik begon 
bij een tiny house, welke was neergezet in de tuin van 
een kapotgeschoten woning. Dit huisje was gedoneerd 
aan de oorspronkelijke bewoners, waar ze konden 
wonen in afwachting van de renovatie van hun eigen 
huis. Maar er was nog geen waterleiding en elektrici-
teit aangelegd. Daarvoor moest er een tachtig meter 
lange geul gegraven worden…met de hand. Gelukkig 
was het prachtig weer. Regelmatig moesten we onze 
schop neerleggen omdat we bezoek kregen van buurt-
bewoners die ons hun dankbaarheid kwamen betonen 
en op koek en chocola kwamen trakteren. Of zo maar 
een praatje kwamen maken. Maar altijd kwam er dan 
toch wel een persoonlijk verhaal over een verschrikke-
lijke gebeurtenis die ze hadden meegemaakt. Het is 
bijna onvoorstelbaar dat er werkelijk niemand was die 
géén persoonlijk drama had meegemaakt. Dat ging van 

doden door bombardementen tot standrechtelijke exe-
cuties, van verkrachtingen tot martelingen. Heel indruk-
wekkend waren deze persoonlijke verhalen allemaal. 
Maar het gaf ons ook de motivatie om hard door te 
werken en tevens een bevestiging, ja zelfs een zekere 
voldoening dat we deze zo zeer getroffen bevolking 
konden helpen. Hoe klein onze bijdrage ook was.”

Seroos voor Oekraïne
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Jacobine en Martin bouwden mee aan herstel in Oekraïne – een vervolg

En welke rol kreeg jij toebedeeld, Jacobine?
“Ik werd in de puinruimploeg ingedeeld en heb ook 
gemetseld. Eerst bij een totaal verwoest huis, waarvan 
de bewoners twee weken in de kelder hebben geleefd. 
Later bij een alleenstaande man die zijn personenauto 
had afgestaan aan het Oekraïense leger. Hij had deze 
net teruggekregen, onherkenbaar, helemaal groen ge-
schilderd en met een nummer erop. Maar geen verwijt 
kwam over zijn lippen, hij was blij dat hij zo zijn steentje 
had kunnen bijdragen aan de strijd ter verdediging van 
zijn land. 
In de koffiepauzes kwamen dan de verhalen los van de 
mensen. Ik kon niet veel meer doen dan een luisterend 
oor bieden, maar ik kon merken dat ze dat ontzettend 
waardeerden. 
Ik vond het heel fijn dat we s ’avonds met de  groep de 
dag nog nabespraken. Want je bent niet alleen fysiek 
moe, maar ook mentaal. Door het aanhoren van zulke 
indrukwekkende gebeurtenissen die de inwoners met 
ons deelden, word je zelf ook als het ware de oorlog 
ingetrokken. En dan is het goed om naar elkaars ervarin-
gen te luisteren, dat waren mooie gesprekken.”

Behalve dat jullie meewerkten aan het begin van de we-
deropbouw van de Oekraïne, zal de reis een onuitwis-
bare indruk op jullie gehad hebben. Wat blijft jullie het 
meeste bij?
“Dat is toch wel de enorme dankbaarheid die we ont-
vingen van de mensen,” antwoordt Jacobine. “Waar we 
ook kwamen, we werden overal met open armen ont-
vangen.” 
Maar natuurlijk heeft het zien en ervaren wat een ver-
schrikkelijke uitwerking een oorlog heeft op mensen, ons 
het meest geraakt. Ik zal nooit vergeten dat we in Boetsja 
werden rondgeleid door een meisje van zeventien jaar 
nog maar, die ons vertelde over de verschrikkingen die 

ze er heeft meegemaakt. Over haar vermoorde familie-
leden en haar vriendin die door Russen werd verkracht 
en nu dus op jonge leeftijd al moeder is geworden. Weg 
jeugd, weg dromen!”  
“Daar zagen we ook de massagraven die er ontdekt 
zijn, nadat de Russen er verjaagd waren”, vult Mar-
tin aan. “De slachtoffers worden nu geïdentificeerd en 
herbegraven op de begraafplaats. Het enorme aan-
tal nieuw gedolven graven geeft pijnlijk aan hoeveel 
slachtoffers het hier betreft. Onvoorstelbaar!”
“Maar bovenal trof ons toch wel de enorme veerkracht 
van de Oekraïense bevolking. Bijna alles kwijt en dan 
toch zo positief in het leven blijven staan.” 

En krijgt jullie reis nog een vervolg?
“Jazeker,” zegt Jacobine. “In oktober ga ik weer terug. 
Alleen, want Martin kan zich dan niet vrijmaken. Voor 
het benodigde bedrag van 1.000 euro hoop ik op gif-
ten van sympathisanten. Deze keer dus geen bolusver-
koop in het dorp.” 

Nogmaals dank voor de giften van afgelopen jaar, u 
heeft kunnen lezen dat ze aan bouwmaterialen zijn 
besteed. De 1.000 euro die weer opgehaald moet 
worden voor de reis, wordt in zijn geheel weer be-
steed aan bouwmaterialen voor wederopbouw. Wilt 
u ook u steentje bijdragen dan kunt u een appje doen 
voor een betaalverzoek van een gift of u kunt u bijdra-
ge storten op rekeningnummer 
NL12 INGB 0006 0163 26 
t.n.v. J.J. Vader-van der Vorst.      
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De natuurspeelplaats
Izaäk Geschiere

Er zijn mensen die het nog niet geloven. Vijf jaar gele-
den diende  de Dorpsraad bij de gemeente Veere een 
vlekkenplan in voor een natuurspeelplaats en het is al 
die tijd bij een natuurlijk groen grasveld gebleven. En 
nu….. zouden jongeren en ouderen en de Dorpsraad 
ineens wel serieus worden genomen?

“Alle seinen staan op groen”, zegt Manon Kluijfhout, “er 
is draagvlak, er is enthousiasme, ook bij de ambtenaren 
die hieraan werken en bij de politiek.” Ik interview Ma-
non op 24 augustus, daags na de vergadering van de 
werkgroep die zich bezig houdt met de ontwikkeling van 
de natuurspeeltuin/centrale ontmoetingsplek voor jong 
en oud in het Zandputgebied.
Op die vergadering vertelde Jeroen Burgs van de ge-
meente dat het plan binnen het beleid past. De €55.000,-
- die al was toegezegd vanuit de gemeente is uit diver-
se potjes aangevuld tot €86.000,-- . Dit bedrag staat 
vast, is gelabeld en gereserveerd voor Serooskerke.  Er 
is zo’n €130.000,-- nodig en de werkgroep staat dan 
ook voor de uitdaging om de komende 2 á 3 maanden 
de resterende €40.000,-- bij elkaar te schoffelen, via 
subsidieaanvragen, bijvoorbeeld bij de ANWB en Vei-
lig Verkeer Nederland voor het geplande verkeersplein 
en via sponsoring door lokale ondernemers en digitale 
crowdfunding (in goed Nederlands vragen om donaties, 
giften, waarbij elke euro telt). En lokale grondverzetbe-
drijven worden benaderend met de vraag wat zij bij de 
realisatie van het plan kunnen en willen betekenen.  De 
werkgroep wordt bijgestaan door een groep vrijwilligers 
die zich heeft opgeven aan het eind van de jaarvergade-
ring van de Dorpsraad waarop het plan werd gepresen-
teerd. Die groep wil gewoon de handen uit de mouwen 
steken en letterlijk met de schop in de hand aan de slag. 

Deze mensen zullen de komende tijd benaderd worden. 
Alle hulp van menskracht en middelen is heel erg nodig! 

De resterende €40.000,--
De werkgroep heeft het eerste resultaat van het bij elkaar 
schoffelen inmiddels binnen: de Rabobank sponsort de 
natuurspeelplaats met €15.000,-- ! Hopelijk blijft u niet 
achter en doet u ook een duit in 
hat speelplaatszakje. U kunt de 
tuin helpen realiseren door een 
gift te storten via deze QR code:
 
Het is ook mogelijk een gift over 
te maken op NL63 RABO 0365 
2300 14

Het streven is om de speel – en ontmoetingsplaats in het 
voorjaar van 2024 te openen! Maar stel nou dat die 
€40.000,-- niet wordt gehaald, het is ten slotte geen 
sinecure, wat dan? Manon: “De gemeente wilde al ma-

terialen  bestellen, maar wij hebben gezegd dat we nog 
even willen wachten tot we een heel eind zeker zijn dat 
we het bedrag halen. Want als dat niet zo is, zullen we 
hier en daar concessies in het huidige plan moeten doen, 
strepen moeten trekken. 

Voor jong en oud
Als je naar het ontwerp kijkt (z.o.z.), kun je concluderen 
dat de jeugd alle ruimte krijgt om zich op tal van manie-

ren  te vermaken, maar hoe staat het met de 
ouderen? “Er komt een jeu de boules baan 
die door jong en oud kan worden gebruikt 
(er wordt al stiekem gedacht aan een jeu de 
boules toernooi!) en de gemeente is op het 
idee gekomen om er een beweegbank voor 
senioren bij te zetten. Een beweegbank? 
Manon: “Dan kun je al zittend of staand 
lichaamsbewegingen uitvoeren, moet je 
maar eens googelen! En twee ondernemers 
op de Zompe hebben aangeboden om hun 
expertise in te brengen bij de aanleg van de 
paden: hoe maak je ze goed begaanbaar 
voor ouderen ook als je een rollator of rol-
stoel gebruikt.” 
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Een tiny (food)forest 
Er komt ook een klein voedselbos. Guy Midavaine gaat 
zich daar mee bezig houden. Er komt een hoek met bo-
men en struikjes. Manon: “Zo is het een natuurspeeltuin in 
de breedste zin van het woord.”Komt er een hek omheen 
te staan en hoe gaat het met het beheer?
Paul de Rijke, gemeente Veere, maakt samen met de 
werkgroep een uitvoerings – en beheersplan. De ge-
meente zal het meeste onderhoudswerk doen. Het tiny 
foodbos zal door vrijwilligers moeten worden onderhou-
den. Er komt  geen hek omheen te staan. Ook zal er geen 
speeltuinvereniging worden opgericht, de Zandput be-
houd haar openbare karakter. Het terrein bij het zwem-
bad wordt geen onderdeel van de natuurspeelplaats, het 
hek blijft daar staan. 

Staat het plan vast?
Manon: “In principe wel, maar misschien moeten we wat 
concessies doen als de financiën ons dwingen, hopelijk 
niet! Er zijn ook dingen bijgekomen zoals een beweeg-
bank voor senioren. Maar een ding staat vast: Seroos-
kerke wordt verrijkt, niet met een platte pannenkoek met 
wat speeltoestellen, maar met een glooiend landschap 
met een padenstructuur, met bomen, struiken waar je 
lekker met takken kunt spelen, met water, uiteraard op 

een veilige manier, waar je een beetje vies mag worden, 
zand, modder, water. Toestellen die er komen zijn duur-
zaam, hebben een natuurlijk karakter.”
Het archeologisch onderzoek heeft al plaats gevonden. 

Wat heeft het archeologisch onderzoek opgeleverd? 
Guy heeft het op de voet gevolgd. Wat is er boven het 
grasveld gekomen? Prei? Zilveren munten voor de veran-
dering? Guy: ”Er zijn twee archeologen bezig geweest. 
Ze maakten 2 brede sleuven waarbij ze een gedempte 
sloot ontdekten. Ze dachten op de bodem van die sloot 
dingen te vinden zoals potscherven maar dat  was niet 
het geval. De twee gegraven sleuven hebben niets bij-
zonders opgeleverd.”

Wie waren ook alweer de leden van de werkgroep? 
Robbie Holmes, Carine Francke, Ilona Holmes, Marloes 
Wondergem, Hans Eshuis, Guy Midavaine.

Er worden een sponsorloop en een speelgoedbeurs georgani-seerd ten bate van de natuur-
speelplaats!

De sponsorloop is op woensdag 15 november en start in de Zandput.Voor de speelgoedbeurs staat nog geen datum vast. Hou de website en facebook van de Dorpsraad in de gaten. 
Meer informatie volgt!
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Eline Quartel, eigenaar van “Brocantine” Bert Geleijnse

Wanneer ik door ons dorp wandel of fiets , kom ik ze 
op diverse plekken tegen. Ze hebben namen, die mij 
doen denken aan een veilige, tikje kneuterige kleine 
wereld: Spulletjes van Marie. Hebbedinge Brocante, 
Brocantine en Kadoo & Zoo.  
We hebben het hier over de brocanterie  of wel ‘een 
winkel waar curiosa verkocht wordt’ zo lees ik op in-
ternet en ergens anders: ‘spullen uit vroeger tijden, die 
nu in trek zijn’. In het Frans betekent brocante: vlooien-
markt. Ouwe meuk dus?  Of gaat dat te ver? 

Wat dan wel?  
Ik ga mijn licht opsteken bij Eline, de goedlachse eige-
nares van ‘Brocantine’ op de Noordweg 103.  Een jaar 
geleden is ze met haar brocanterie begonnen en daar-
mee is ze een nieuwkomer op de ‘brocante route’ van 
Serooskerke.
Mijn eerste vraag gaat over het verschil tussen ‘antiek’ 
en ‘brocante’. Eline legt uit, dat dat vooral in het aantal 

jaren zit. “Bij antiek gaat het om echt oud. Ik zal je laten 
zien wat ik bedoel.” Ze pakt een oude kerkkandelaar.
“Kijk dit is antiek, komt uit een kerk. Het is  een oogst-
kandelaar. Dat kun je zien aan de bladeren, de druiven 
en de tekens. Dit is uit de periode tussen 1800 en 1900, 
echt oud. Mooi he?” 

Selectief
Ik ben nieuwsgierig naar haar drive om een brocante-
rie te beginnen. “Kijk maar naar mijn huis”, lacht ze, “ik 
houd van oude spullen.” Echtgenoot Eric: “Je zou eens 
binnen moeten kijken. Vroeger liep ze altijd al  mark-
ten af om spullen te krijgen.”  Handel of pure verzamel-
woede?  “Nee hoor, ik vind die oude voorwerpen veel 
mooier dan nieuwe. Het is mooi als je kunt  zien dat het 
gebruikt is, dat het een verhaal heeft, zoals dit  hier. (ze 
loopt naar een wit luik waaraan een eveneens wit jurkje 
hangt) Ik word daar heel blij van!” 
Natuurlijk is er verschil tussen oud en oud. Eline: “Ik ben 
zeker wel heel selectief. Van tevoren weet ik niet wat ik 
ga zoeken, maar ik zie iets en dan val ik er op, omdat 
het voor mij een bepaalde uitstraling heeft. Dan zie ik het 
verhaal erachter. Hier, kijk maar naar deze oude con-
servenpotten. De binnenkant is helemaal geglazuurd, 
daar bewaarden  ze voedsel in, Die potten werden half 
de grond ingegraven, vandaar dat de buitenkant alleen 
maar voor de helft geglazuurd is. Ik vind dat mooi zo’n 
verhaal erachter, prachtig. Ik weet inmiddels heel veel  
over herkomst en gebruik. omdat ik al jaren bezig ben 
met het kopen en verzamelen. Bovendien staat veel wat 
je hier ziet, ook soortgelijk bij ons in huis.”

Uitstraling
En vintage?  “Dat is weer een heel ander verhaal. Vin-
tage is meer jaren 50, 60. Retro is ook min of meer uit 
die tijd, en ja, dat is in. Je ziet dan vaak in de winkel 
spullen, die nieuw nagemaakt zijn, bijvoorbeeld van die 
grootmoeders lampenkappen met franje eraan of zo’n 
kruikvaas uit de jaren 30. Ja, als mensen dat mooi vin-
den, prima, maar ik zou het zelf nooit kopen. Want het 
is nieuw.”
“Klopt het dat voor jou de waarde van voorwerpen 
moet zitten in het oude, wat kwetsbare?” ,vraag ik. Eline 
beaamt het volmondig: “Het moet niet kapot zijn, maar 
je mag wel de oude uitstraling zien.” 
Ze knappen ook wel oude kasten op in de winter, Eric 
zet dan de deurtjes recht enzovoort, maar: “Je mag blij-
ven zien dat de kast gebruikt en oud is.” Eline schildert 
wel bepaalde kasten en die zet ze dan online. “Ik ben 
te vinden op Instagram en Facebook. Want de wereld is 

“Oude voorwerpen en het verhaal erachter ....ik word er echt blij van! “
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wel groter dan Serooskerke. Mijn klanten komen vooral 
van buiten Serooskerke , die zien mijn spullen op social 
media.”

Terwijl Eline dat  aan het vertellen is, komt als een soort 
bewijs daarvan een gezin uit Duitsland even neuzen. 
Natuurlijk worden de bezoekers opgewekt te woord ge-
staan.

Terug naar ons gesprek: “ Je wordt  er niet rijk van, he? 
“, vis ik. Eline (lachend): “Nee hoor,  als ik iets verkocht 
heb, geef ik het weer uit om iets anders te kopen. Voor 
mij is het juist heel leuk om iets te verkopen en mensen er 
blij mee te zien vertrekken. Daar doe je het toch voor.”
Op Marktplaats -maar ook in de schuur zelf- is te zien, 
dat Eline vooral Franse en Vlaamse brocante koopt. Eric 
en zij zijn echte francofielen. Minimaal twee keer per 
jaar een paar weken op vakantie naar Frankrijk en tus-
sendoor ook nog om markten af te gaan. “Niet gericht, 
gewoon kijken, soms zit er niks tussen. Als je iets gaat 
zoeken, vind je het meestal niet, maar komt er iets anders 
op je pad, Ik weet het dus nooit van tevoren.”  

Kitsch
In de schuur staat het nodige aardewerk, onder meer 
paté terrines, hertjes, konijnen en vogels.

Loop ook eens binnen bij de andere bro-
canterien in ons dorp. Er zijn bijzondere 
dingen te zien en te ondekken. Bij Eline 
vond ik bijvoorbeeld een houten hand-
gemaakt (?) stepje intrigerend. Het leek 
wel een historisch prototype van de step-
jes van tegenwoordig......

Dit zijn de brocanterieën:
Mart Olijslager - Antiek en Curiosa
Brocantine
Spulletjes van Marie
Hebbedinge Brocante
De winkel van Sinkel
Kadoo en Zo

Ik probeer voorzichtig: “Als ik hier zo naar kijk, dan denk 
ik ...” “kitsch!” vult Eline direct aan “maar ik val er op.”  
Ik wil graag van haar weten, waarom ik nu denk dat het 
kitsch is, terwijl zij dat anders ziet. Met haar kennis zal 
ze dat ongetwijfeld beter kunnen beoordelen, lijkt mij. 
“Kijk, hier deze  snip is handwerk in natuurlijke kleuren, 
zo ziet een snip er ook uit. Voor mij is het dan geen kit-
sch. De vogel ernaast vind ik meer vintage.  Mensen met 
een modern interieur zouden het ook kunnen kopen...”   
Vintage, brocanterie, antiek, retro......ik probeer hard-
nekkig te achterhalen met Eline als gids wat nu het on-
derscheid is, terwijl ik naar de snip en de andere vogels 
staar. Zit het dan in de leeftijd? En waarom heet het dan 
vintage?

Totdat Eline resoluut de knoop doorhakt: “Het is wel 
oud, maar het heeft geen gebruikerssporen, dat is het 
verschil. Kijk en dit is wél brocante, je ziet dat het ge-
bruikt is.” 
Ze is trots op haar collectie en de variëteit daarin. Het 
loont dan ook de moeite om een keer met Eline langs 
die collectie te lopen en haar te laten vertellen over 
de objecten, de gebruikssporen, de uitstraling van het 
verleden, het verhaal erachter..... De uitdrukking  ‘oude 
meuk’ zul je dan niet meer zo snel gebruiken, althans ik 
niet. 
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Anders naar afval kijken, anders met afval omgaan
Bert Geleijnse

Op  bezoek bij de milieustraat 

“Mijn kinderen thuis vinden me een  een freak in de 
afvalscheiding, maar dan vertel ik ze wel, dat ik zo ook 
mij steentje bijdraag aan een  leefbare toekomst voor 
hen.” Paul Marinissen, directeur van de Zeeuwse Rein-
gings Dienst is er van overtuigd dat het nog  beter kan 
en moet met onze afvalscheiding en -verwerking. 

De Z.R.D heeft  als  kerntaak alle huishoudelijke afval in 
7 van de 13 Zeeuwse gemeenten in te zamelen, maar 
daar houdt het niet mee op. Want bij inzamelen hoort 
afvalscheiding, opslag en uiteindelijk verwerking (recy-
cling) tot nieuwe materialen en producten. “We moeten 
de waarde van afval gaan zien  als  grondstof voor die 
nieuwe producten.  Uiteindelijk is het streven een circu-
laire economie waarin producten duurzaam gemaakt, 
gebruikt en hergebruikt worden ,terwijl er geen restafval 
meer is”  zegt Marinissen.  Hij gebruikt dan ook eerder 
het woord ‘monostroom’ voor de verschillende soorten 
afval en de kwaliteit van die monostroom moet zo hoog 
mogelijk worden, wat hem betreft. Want restafval -niet  
te recyclen afval- moet worden verbrand.  Verbranding 
is erg kostbaar, slecht voor het milieu en zonde van de 
nog bruikbare grondstoffen.

Het begint allemaal bij ons
Het begint bij ons, consumerende burgers, die ons afval 
in containers bij de stoeprand zetten of naar de milieus-
traat brengen. Want: hoe beter wij ons afval scheiden, 
hoe meer winst dat oplevert voor ons 
milieu en onze portemonnaie. Omgekeerd, wanneer wij 
nonchalant of onwetend afval bij elkaar gooien, heeft 
dat nadelige  gevolgen. Paul Marinissen heeft daar de 
nodige voorbeelden van. Bijvoorbeeld: halfvolle plas-
tic verpakkingen zorgen er voor dat de verwerking in 
de soep loopt. En: wanneer vlakglas zoals een kapotte 
keramische  kookplaat of vensterglas in de milieustraat 
bij flessenglas wordt gegooid, is de hele partij glas on-
bruikbaar geworden voor recycling  en moet het naar 
de verbrandingsoven. 

Agressie
De medewerkers van de milieustraat letten er op,  dat 
we ons afval daar ook goed scheiden.
Soms gebeurt dat door correctie, maar bijna altijd door 
te helpen en te vertellen wat in welke container thuis 
hoort. Dat kan spanning opleveren, want cru gezegd: 
de werkplek van deze medewerkers is eigenlijk ons af-
voerputje, waarin wij bij voorkeur op een snelle manier 
ons afval kwijt willen. Marinissen: “ Het merendeel van 
de gebruikers houdt zich prima aan de aanwijzingen 
van onze medewerkers, maar zij krijgen jammer ge-
noeg ook te maken met ongeduld en agressie. Onze 
medewerkers krijgen dan ook allemaal een anti-agres-
sietraining, als onderdeel van hun opleiding. Daarin zit 
o.a. ook EHBO, kennis van de verschillende soorten af-
valstoffen en asbestherkenning.  We vinden dat onze 
medewerkers zo veilig mogelijk moeten kunnen werken 
en daarom hebben we ervoor gezorgd dat zij nu net 
zoals politie en hulpverleners vallen onder de werking 
van de Veilige Publieke Taak. “ 

Het verschil maken
“Elke dag is anders”, zegt Reinder, medewerker van de 
milieustraat,  “die afwisseling in mensen, maar ook in het 
materiaal, dat ze aanbieden, dat vind ik juist het leuke 
van mijn werk hier op de milieustraat. Zullen we even 
rondlopen, dan krijg je een idee.“ 
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Anders naar afval kijken, anders met afval omgaan
We lopen over het terrein, af en toe geeft hij een aanwij-
zing of beantwoordt een vraag , alles op een vriendelij-
ke, relaxte manier, die ik ook tegenkom bij zijn collega’s 
als ik zelf mijn afval breng naar de ‘stort’. Reinder corri-
geert mij direct:  “Geen stort, maar milieustraat!”
Want scheiding van afval en het op de juiste plaats de-
poneren, daar gaat het natuurlijk om in de milieustraat. 
Reinder laat me op een paar plekken zien waar het fout 
kan gaan. Bij het Klein Chemisch Afval staat een frituur-
brander met de olie er nog in  Reinder: “Die stond in 
de container met elektrische apparaten. Omdat er een 
stekker aanzit, zal de gedachte geweest zijn. Moet je 
voorstellen, dat al die olie bij het vervoer door de lading 
heengaat, wat een troep dat geeft.”
De container voor papier en karton is ook zo’n plek. Je 
wordt geacht verpakkingsmateriaal zoals piepschuim en 
plastic uit de doos te halen (aparte recycling!)  en die 
vervolgens plat te maken (meer ruimte in de container). 
“ Maar” zegt Reinder” er zijn altijd wel mensen, die do-
zen  zonder meer met verpakkingsmateriaal en al hier 
in de container gooien. Terwijl we toch  regelmatig en 
vriendelijk vragen om dat niet te doen. Ik zeg het niet 
graag, maar dat begint dan toch op huftergedrag te lij-
ken.”

Gelukkig zijn dat volgens Reinder uitzonderingen, want 
99% van de gebruikers van de milieustraat  werkt wel 
prima mee met het scheiden van het afval. 
Reinder: “We zijn er voor om de mensen daarbij te hel-

pen, vraag het dus vooral als je niet weet waar je je 
afval kwijt kunt.”
Emotionele momenten zijn er ook zoals wanneer kinde-
ren spullen van hun overleden vader of moeder komen 
brengen. Als die dan ook nog gedemonteerd of kleiner 
gemaakt moeten worden, dan kan dat een moeilijk mo-
ment  zijn, “dan breekt er iets”. 
Als we afscheid nemen zegt Reinder: “ De milieustraat 
met daarachter de afvalverwerking is een prachtig  sys-
teem. Hier kunnen we met elkaar het verschil maken, 
want we zijn de  aarde wel aan het uitputten. Het gaat 
om  reduce, re-use en recycle, oftewel: minder spullen 
aanschaffen, hergebruiken of veranderen in nieuwe 
materialen.” 

De toekomst van de milieustraat
Voor Paul Marinissen ligt de toekomst van de milieus-
traat in de samenwerking met kringloopwinkel  tot een 
circulair ambachtscentrum. Zo’n centrum  combineert de 
functies van een milieustraat, kringloopwinkel en repa-
ratiewerkplaats, waardoor spullen en materialen langer 
in gebruik blijven en onnodig storten en verbranden 
wordt voorkomen.
“Dat zou hier in Serooskerke prachtig kunnen met de 
kringloopwinkel naast ons. We werken al zoveel mo-
gelijk samen en dat kan nog uitgebouwd worden. Ko-
ning, keizer, admiraal, afval hebben we allemaal. Maar 
uiteindelijk gaat het er om, dat we bewuster en minder 
consumeren.”  
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De gemeentehuizen van Serooskerke
Frans van den Driest

Tot 1 juli 1966 had Serooskerke een eigen gemeen-
tehuis en burgemeester. Vanaf die datum was Seroos-
kerke geen zelfstandige gemeente meer maar werd het 
een kerngemeente van Veere. De laatste burgemeester 
was Adriaan de Kam van 1958 tot 1966. Hij heeft ove-
rigens nooit in Serooskerke gewoond maar woonde in 
Vrouwenpolder omdat hij sinds 1952 ook burgemees-
ter van Vrouwenpolder was. 

De eerste gemeentekamer 
Op de hoek van de Noordweg en de Vrouwenpolderse-
weg naast de toren van de Johanneskerk stond het pa-
rochiehuis. De naam ‘parochiehuis’ stamt nog uit de ka-
tholieke periode, dus van voor de Reformatie in de 16e 
eeuw. Het was een ontmoetingsplek voor de parochi-
anen, de leden van een katholieke kerkgemeenschap. 
De naam ‘parochiehuis’ bleef na de Reformatie bestaan, 
maar dan als herberg van een particulier. Het had een 
speciale kamer, de schepenkamer, die het gemeentebe-
stuur huurde. Hier vergaderden de schout, de schepe-

Detail van een gravure gemaakt door Willem Albert Bachiene (1712-
1783). Deze gravure komt voor in “Beschrijving der Vereenigde Neder-
landen, 1773”.
Op deze gravure staat rechts van het midden het parochiehuis waar het 
gemeentebestuur vergaderde in de schepenkamer. Rechts van het paro-
chiehuis staan muurtjes waar achter het kerkhof van de dorpskerk lag. 

nen en de gemeentesecretaris, zij vormden het dagelijks 
gemeentebestuur. De eerste twee waren de voorlopers 
van burgemeester en wethouders. De schout was een 
ambtenaar belast met bestuurlijke en gerechtelijke taken 
en het handhaven van de openbare orde. 
Tijdens de Franse bezetting (1795-1813) veranderde de 
naam schout in maire, in 1814 werd de term burgemees-
ter gebruikt, in 1817 weer schout en in 1825 per Ko-
ninklijk besluit burgemeester. De term schepen was tot 
1795 in gebruik, daarna werd een schepen wethouder 
genoemd.   
In Serooskerke werd de schepenkamer in het parochie-
huis tot mei  1830 als gemeentekamer gebruikt om te 
vergaderen, er werden huwelijken voltrokken en aangif-
te van geboorte en overlijden gedaan.
Het parochiehuis had verder een gelagkamer waar ge-
geten en gedronken kon worden. Er vonden openbare 
verkopingen plaats van hofsteden, woonhuizen en per-
celen land. Verder waren er kamers beschikbaar voor 
gasten om te overnachten. Een stal voor de paarden 
van de gasten en een stalling voor de koets.  

De tweede gemeentekamer
Op 1 mei 1830 verkocht de gepensioneerde onder-
wijzer François Villée  aan het gemeentebestuur van 
Serooskerke ‘een huis, gelijkvloers met drie vensters’. Hij 

woonde in de Dorpsstraat (sinds de herindeling op 1 
juli 1966 gewijzigd in Torenstraat). Ook hier werd maar 
één kamer gebruikt als gemeentekamer. De rest van de 
woning bewoonde de gemeenteveldwachter met zijn 
gezin. Helaas is van deze woning geen foto bewaard 
gebleven. Het stond op de plek waar nu Torenstraat 19 
en 21 staan. In 1878 werd het gemeentehuis verkocht. 



22 23

Toen het omstreeks 1900 in bezit kwam van Leendert 
Joosse werd het gesloopt om plaats te maken voor een 
woning met winkel (zie pijl op onderstaande foto). 

Op de plek van de woning met pijl stond het tweede ge-
meentehuis. Ook van dit gemeentehuis deed één kamer 
dienst als gemeentekamer. De rest van de woning werd 
door de veldwachter en zijn gezin gebruikt.
 
De derde gemeentekamer
In 1877 hadden Burgemeester en Wethouders een an-
dere woning op het oog om als gemeentehuis te ge-
bruiken, omdat “het tegenwoordige gemeentehuis niet 
aan de eischen voldoet”, aldus de gemeenteraadsnotu-
len van 25 september 1877. “Na deliberatie wordt het 
voorstel met algemeene stemmen aangenomen, terwijl 
als hoogste koopsom 
f 3.100 wordt bepaald”, aldus diezelfde notulen. Wat 
opvalt is dat op de dag van de vergadering, 25 septem-
ber 1877, ook de woning werd geveild die de gemeen-
teraad op het oog had. De veiling vond plaats om 11. 
00 uur in herberg ‘De Lindeboom’ van herbergier Gerrit 
Kesteloo. Dat betekent dat de vergadering van de ge-
meenteraad voor 11.00 uur moet hebben plaats gehad. 
Het lukte de gemeente het pand, dat omschreven werd 
als ‘woon- en winkelhuis waarin een kruideniersaffaire 
werd uitgeoefend’, te kopen voor f 3.077. 
In 1878 werd het nieuwe gemeentehuis, Dorpsstraat 
11, in gebruik genomen. Ook nu deed maar één kamer 
dienst als gemeentekamer en was de rest van de woning 
voor de veldwachter en zijn gezin. 

De woning met de schoorsteenkappen (zie pijl) was het 
derde gemeentehuis. Ook van deze woning werd door 
het gemeentebestuur maar één kamer gebruikt. De rest 
van de woning werd bewoond door de veldwachter en 
zijn gezin. 

De vierde werkplek 
In de notulen van de gemeenteraad van 27 augustus 
1904 staat dat er plannen zijn om een gedeelte van de 
openbare lagere school aan de Dorpsstraat een andere 
bestemming te geven en wel die van gemeentehuis. De 
reden hiervan is als volgt.

In 1862 werd een nieuwe openbare lagere school ge-
bouwd aan de Dorpsstraat 33. De school werd in 1883 
vergroot met twee lokalen. Acht jaar later werd ‘de Ver-
eniging voor Gereformeerd Lager Onderwijs’ opgericht 
en op 2 januari 1901 werd een gereformeerde school 
aan de Wilgenhoekweg in gebruik genomen door 70 
leerlingen. Een jaar later was het aantal leerlingen op-
gelopen tot 94. Dit had tot gevolg dat het leerlingen-
aantal van de openbare school sterk verminderde. Twee 
lokalen kwamen leeg te staan.
In de gemeenteraadsvergadering van 17 december 
1904 besloot men een lening aan te gaan van f 3.000 
voor de verbouw van de twee lokalen. Het plan was van 
de twee lokalen een raadszaal, een secretarie en een 
veldwachterswoning te maken. De verbouwing werd 
gegund aan de aannemers Jasper Jobse en Willem 
Jobse, beiden uit Serooskerke (geen familie van elkaar). 
Het gemeentehuis kwam voor rekening van Jasper Job-
se en de veldwachterswoning voor die van Willem Job-
se. Het schilderwerk werd gegund aan schildersbedrijf 
Stoppels uit Serooskerke De kosten van de verbouwing 
bedroegen f 3.535,02. Op 28 oktober 1905 werd het 
nieuwe gemeentehuis in gebruik genomen. Het oude 
gemeentehuis, Dorpsstraat 11, werd in 1905 verkocht. 
Belangstellenden konden een brief schrijven met de ver-
melding tegen welk bedrag ze het pand wilden over-
nemen. Er waren drie gegadigden: C. Kluijfhout bood 
f 2.800, J. Cornelisse f 2.500 en L. Joosse f 2.400. De 
hoogste bieder kreeg het pand.  
Het gemeentehuis, Dorpsstraat 35, heeft tot 1 juli 1966 
dienst gedaan.

Van twee lokalen  van de openbare school werd een 
gemeentehuis en een veldwachterswoning gemaakt. De 
deur in het midden was de toegang tot het gemeente-
huis (Dorpsstraat 35) met links daarvan de raadszaal 
en de secretarie. De deur rechts was de toegang tot de 
veldwachterswoning (Dorpsstraat 37)  met links daar-
van de woonkamer.
Geraadpleegde bronnen:
•B.J. de Meij, Serooskerke, 

     zijn burgerlijke en kerkelijke geschiedenis, 1918

•Notulen gemeenteraad 1829, 1830, 1877, 1904 en 1905
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Strôskerkse Dag 2023, een ooggetuigeverslag
Wim Dekker

Ieder jaar wordt op de eerste zaterdag van de maand 
juli in ons dorp de Strôskerkse Dag gehouden. Een 
volksfeest op microniveau. 

Dan bruist ons dorp voor één dag en wanen we ons 
even inwoners in de belangrijkste plaats van Zeeland. 
Van heinde en verre overspoelen dan toeristen en an-
dere belangstellenden onze straten, op zoek naar ver-

tier, folklore en koopjes. Omdat ik aan het begin van de 
Torenstraat woon en daarom ieder jaar weer de hor-
den mensen aan ons raam voorbij zie trekken, op zoek 
naar wat de stalhouders zoal te bieden hebben, ben ik 
nieuwsgierig wie die mensen áchter en vóór de stands 
zijn. Gewapend met een camera en een flinke dosis ge-
duld, want het is schuifelen in de Torenstraat, ga ik op 
pad.

Direct voor onze deur stuit ik, zoals ieder jaar, op het 
ijskraam van de Koehoorn. De meisjes die het ijs aan 
de man brengen, wekken ons ieder jaar weer met de 
vraag om een ‘beetje stroom’.  In ruil voor een gratis ijsje 
aan het eind van de dag, leveren we dat graag.  Pal 
daarnaast staat een voor ons nieuwe stand. Een aardi-
ge man, wiens nering bestaat uit de verkoop van spellen 
en puzzels. Hij legt me enthousiast uit waar hij de han-

del vandaan heeft. “Fail-
liete speelgoedzaken 
zijn mijn hofleveranciers, 
maar ook snuffel ik graag 
bij de kringloopwinkels 
op zoek naar handel,” 
vertelt Louis, want zo heet 
hij, me enthousiast. “En 
natuurlijk struin ik het in-
ternet af naar bijzondere 
exemplaren. Deze vond 
ik gewoon op prikbord 
van Zeelandnet bijvoor-
beeld.” Triomfantelijk 
houdt hij me een origineel 
Zeeuws monopolyspel 
voor, waar niet de Kal-

verstraat, maar de Lange Delft in Middelburg de duurste 
straat is. Een waar collectors-item denk ik, maar laat de 
koop toch aan me voorbij gaan bij het vernemen van de 
prijs ervan. Louis wil er vijftig euro voor hebben.
Even verderop staat buurman Laurens met een aantal 
van zijn oldtimer VW auto’s. Hij figureerde eerder in 
de Waker, waarin hij vertelde van zijn bijzondere hob-
by. Het restaureren van oude Volkswagens. Inmiddels 

heeft hij daarvan zijn 
beroep gemaakt en van-
daag exposeert hij voor 
zijn deur onder andere 
een Volkswagenbus uit 
1967. Ooit maakte ik 
een enorme fout om hem 
te vragen of hij het nog 
wel zag zitten zo’n oude 
roestbak op te knappen. 
“Dat is geen roest, dat is 
patina en dat hóórt zo, 
dat maakt de auto juist 
uniek,” verbeterde hij 
me lachend.  Naast zijn 
auto’s staan twee  oude 
tractoren te glimmen in 
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de bleke ochtendzon. Beide tot in de puntjes gerestau-
reerd. Groter contrast met de gepatineerde VW-bus is 
nauwelijks denkbaar.
Voor het oude Rabobank gebouw, tref ik Wim Huibregt-
se aan. Wim heeft zich na zijn pensionering verder be-
kwaamd in het houtdraaien. Een bonte verzameling hou-
ten ballen, schoteltjes en zelfs een  honkbalknuppel siert 
zijn tafel. Aan mijn vraag of hij wil demonstreren hoe het 
houtdraaien in zijn werk gaat, geeft hij graag gevolg. 
Hij zet de machine aan en met een vlijmscherpe beitel 
modelleert hij het ronddraaiend stuk hout. “Het beste 
hout om te draaien is de stam van de Gouden Regen,” 
leert Wim me. Mooi om te zien hoe een oud ambacht 
ook aandacht krijgt op de Strôskerkse Dag. Trouwens, 
nóg een oud ambacht is er naast het houtdraaien te zien. 
Daar staat Jan van Doorn, ook al een oude bekende uit 
een vorige Waker, met zijn wijn, bier en likeurgilde. Het 
grote aantal belangstellenden aan hun kraam, doet ver-
moeden dat de proeverij interessant, maar vooral héél 
lekker is. Of zou het feit dat het proeven gratis is hier  een 
belangrijke rol spelen?
Natuurlijk mag op een braderie het muzikale aspect 
niet ontbreken. Ieder jaar speelt onze eigen muziekver-
eniging EMM 
de eerste viool 
op deze dag. 
Op hun vas-
te plaats, het 
pleintje voor de 
Regiobank. Dat 
is natuurlijk niet 
zó maar. De fa-
milie Bouterse 
heeft een groot 
hart voor de 
vereniging en 
stelt graag hun 
terrein daarvoor beschikbaar. Daarbij komt dat doch-
ter Lianne en zoon Martijn drijvende krachten zijn van 
EMM. Zij verzorgen ook muzieklessen aan de jonge en 
beginnende leden, die vol trots hun geleerde kunsten 

voor een groot publiek nu ten gehore 
mogen brengen. Hun eerste tonen op 
de drum en saxofoon worden dan ook 
met groot applaus onthaald. Vooral hun 
ouders klappen zich de handen stuk.  
Daarna is het de beurt aan de Bigband 
van EMM. Onder bezielende leiding 
van een Belgische dirigent brengen ze 
voor een groot publiek hun aanstekelijke 
muziek ten gehore. Met moeite ruk ik me 
los van de swingende klanken, maar ik 
moet dóór. Er is nog zo veel meer te zien 
én te beleven in het dorp.
Honderd meter verder stuit ik op een lijk, 

van plastic weliswaar, maar het is toch even schrikken. 
Bij navraag bij de standhouder krijg ik te horen dat het 
hier een kraam met beveiligingsmiddelen betreft. De 
boedel varieert van brandblussers tot AED machine. Be-
langstellenden mogen zelfs even het plastic slachtoffer 
proberen te reanimeren…
 Van al dat slenteren krijgt een mens honger. Zou er ook 
iets te eten zijn op de braderie? Nou, dat is er in over-
vloed, er wordt volop fruit verkocht door lokale fruitkwe-
kers . Maar ook exotisch voedsel is er te krijgen. Wat te 
denken van een Vietnamese loempia uit het verre oos-
ten of de churros die uit Spanje zijn komen aanwaaien. 
Plotseling stuit ik op een vreemde eend in de bijt. Ik ont-
waar Henk Wondergem en Johan Cevaal in een heu-
se oliebollenkraam. “Maar jongens, het is toch zomer, 
vanwaar jullie overmoedigheid om een typische winter-
versnapering te verkopen in juli?” “Kwestie van vraag  
en aanbod”, antwoordt Henk gevat. “Én het is voor een 
goed doel, de V.V. Serooskerke.” Ik laat me overhalen 
en met een wit bepoederde bol loop ik de Zandput in, 
waar het traditionele ringrijden al in volle gang is. Rond 
het middaguur zie ik nog maar enkele groene sjerpen. 

Die geven aan 
welke rijders 
nog foutloos 
zijn en alle 
ringen tot dan 
hebben gesto-
ken. Het ringrij-
den is een ty-
pisch Zeeuwse 
folklore, maar 
wordt het fana-
tiekst beoefend 
op Walcheren. 
Ik zie geluk-
kig veel jonge 

ringrijders. En die zijn zeker nodig om het voortbestaan 
van deze traditie veilig te stellen.
Mijn tocht eindigt in de tuin van de kerk, waar talloze 
kraampjes rond de bomen staan opgesteld van goe-
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de-doelen-verenigingen. Ook 
een kraam van Het Walchers 
Costuum is er te vinden. Trots 
tonen enkele vrijwilligers hun 
‘boerengoed’ uit vervlogen tij-
den. Voorzitter Thijs Breel vertelt 
enthousiast over de geschiedenis 
van de Zeeuwse klederdracht. 
“Enkele pronkstukken die hier 
gedragen worden stammen zelfs 
uit het begin van de negentiende 
eeuw,” vertelt hij niet zonder trots. 
Na nog even bij de vrijwillige 
brandweer te hebben gekeken, 
naar kinderen die met een brand-
spuit mini-brandweerautootjes 
vooruit mogen spuiten, is het tijd 
om huiswaarts te keren. De te-
rugweg kost me bijna net zoveel 
tijd als de heenweg. Want vele 
oud-dorpsbewoners gebruiken 
de Strôskerkse Dag om familie en 
vrienden te bezoeken. Het is dan 
ook in de Torenstraat een gezellig 
weerzien met vele oude beken-
den en er moeten dus vele ‘pra-
tjes’ gemaakt worden. Want ook 
die functie vervult de Strôskerkse 
Dag. Af en toe lijkt het net een re-
unie… 
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Programma
Herdenking Slag om de Schelde en 

Bevrijding van Serooskerke 
8 november 2023

14.30 uur
Verzamelen bij het monument op het plein bij de Johanneskerk

14.35 uur
• Toespraak: vertegenwoordiger van de gemeente
• Lezen namen door de kinderen van Serooskerke, 
 gevolgd door plaatsen bloemen door de kinderen 
• Last Post
• 2 minuten stilte
• Reveille 
• Volksliederen van Nederland en Groot-Brittannië 
• Leggen van de bloemen namens de gemeente Veere, British Legion, 
 48 Royal Marines Command en organisaties uit Serooskerke
• Afsluiting
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Aanwezig: Jan Kousemaker, Manon Kluijfhout, Robbie 
Holmes, Anneke Brouwer, Sander Lobbezoo, Izaäk Ge-
schiere en Jacobine Vader, Robbie Holmes en Leander 
Osté, Robert van Dierendonck, Quinten Kunst, Daphne 
Jansen-Haaze, René de Visser, Kompan en ca 40 leden 
en andere geïnteresseerden.

1. Opening
Jan opent de vergadering en heet iedereen welkom.

2. Vaststellen agenda
De agenda wordt door Jan vastgesteld er zijn geen aan-
vullingen.

3. Notulen jaarvergadering 11 mei 2022
De notulen worden ongewijzigd vastgesteld.

4. Jaarverslag 2022
Sander geeft een korte toelichting op het jaarverslag 
2022
Het jaarverslag wordt goedgekeurd. Izaäk Geschiere 
merkt op dat ook Dies Moelker onderdeel is van de 
werkgroep “Duurzaam Serooskerke”, maar dat hij niet 
wordt genoemd in het jaarverslag. Sander biedt hier zijn 
excuses voor aan.

5. Financieel verslag 2022
Robbie geeft een korte toelichting op de jaarrekening. 
Door oplopende kosten van met name de Waker is het 
voorstel om de contributie te verhogen naar € 10,-. Hier-
over wordt gestemd en zijn geen aanwezigen die tegen-
stemmen en hiermee is de contributieverhoging een feit.

6. Verslag kascommissie (Robert van Dierendonck en 
Quinten Kunst) en benoeming nieuwe kascommissie
Robert van Dierendonck en Quinten Kunst hebben de kas 
gecontroleerd. Beide zijn vanavond aanwezig. Ze heb-
ben beide voor akkoord getekend tijdens de kascontrole.
Hiermee stelt de commissie voor het bestuur te decharge-
ren voor het over 2022 gevoerde beleid en beheer van 
de kas. 

Volgend jaar zal de kascommissie bestaan uit Quinten 
Kunst en Maarten Kempe.

7. Verkiezing bestuursleden 
Aftredend en herkiesbaar zijn Jan Kousemaker en San-
der Lobbezoo. Izaäk Geschiere stelt Jan herkiesbaar en 
Jan stelt Sander herkiesbaar zij worden beiden opnieuw 
als bestuurslid benoemd voor de komende 4 jaar.

8. Dorpsplan Serooskerke
Als dorpsraad blijven we aandacht vragen voor reno-
vatie en herontwikkeling van de kern van Serooskerke. 
Inmiddels is er een toezegging dat dit op de planning 
komt. (2028?)
Renovatie Noordweg in 2024
Biezenweie, Zandput gebied en Natuurspeeltuin zullen 
na de pauze uitgebreid aan de orde komen.
Bloembakken, helaas zijn er dit jaar minder bloembak-
ken. Daarom zoeken we sponsoren die bloembakken 
willen sponsoren zodat het dorp en uitnodigend blijft uit-
zien. Het is ook mogelijk om met een aantal buurtbewo-
ners een bloembak te sponsoren.
Overlast verkeer Oostkapelseweg. Er komt een onder-
zoek naar de gevolgen van eventuele verkeersmaatre-
gelen die genomen zouden kunnen worden.

9. Rondvraag 
Vanuit de zaal zijn er geen vragen meer voor de rond-
vraag.

10. Sluiting formele jaarvergadering

Pauze

Na de pauze geeft Kompan een presentatie over de te 
realiseren natuurspeeltuin in het Zandput gebied. On-
danks dat het nog niet bekend is wat er met het Zandput 
gebouw zal gaan gebeuren (renovatie, nieuwbouw of 
verplaatsing van het dorpshuis) en hoe het gebied er-
uit komt te zien kan de natuurspeeltuin na jaren einde-
lijk gerealiseerd gaan worden. Er is budget beschikbaar 
gesteld door de gemeente, en deze is ook al goedge-
keurd door de raad,  en er is een groep ijverige ouders 
al enige tijd druk in de weer met het maken van plannen. 
Hierbij worden ze ondersteunt door Kompan. Kompan is 
een bedrijf gespecialiseerd in speeltoestellen en het aan-
leggen van bewegingspleinen. Er wordt een schets van 
de natuurspeeltuin getoond en sfeerbeelden van hoe het 
eruit moet komen te zien. Het idee is dat er voor iedere 
leeftijdscategorie voldoende gelegenheid is om te spe-
len en te bewegen. 
Het wordt een ontmoetingsplek voor het hele dorp. Ca 
2/3 van het benodigde geld is al binnen. Voor de reste-
rende 1/3 zullen er initiatieven worden opgestart. Ook 
is alle hulp bij de aanleg van de speeltuin welkom. Hoe 
meer we met vrijwilligers kunnen doen, des te meer kun-
nen we besparen op de kosten.
Het plan ziet er zeer fraai uit en kan dan ook op applaus 
uit de zaal rekenen. Inmiddels staan de sfeerbeelden 

Sander Lobbezoo, secretaris
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ook op de site van de dorpsraad.
Na de presentatie over de natuurspeeltuin geeft Daphne 
de Haaze (projectleider) een korte presentatie over de 
stand van zaken in de Biezenweie (Serooskerke-Oost). 
Door de stikstofproblematiek is er helaas wat vertraging 
opgelopen tov het tijdspad zoals dit vorig jaar is gepre-
senteerd. Achter de schermen is er wel hard doorgewerkt 
en ligt het beeld en kwaliteitsplan inmiddels ter inzage. 
Uit de zaal komen er wat vragen over het aantal wo-
ningen dat wordt gerealiseerd, de betaalbaarheid en het 
tijdspad. Deze kan Daphne niet allemaal direct beant-
woorden. Wel geeft Daphne aan dat de Biezenweie in 
verschillende deelprojecten is opgeknipt. De MFA is on-

derdeel van een ander deelproject dan de woningbouw. 
Hoe de MFA eruit komt te zien en wat erin komt is nog 
niet helemaal duidelijk. Maar dit vertraagt de woning-
bouw in ieder geval niet.

Het was een avondvullend programma. We willen ie-
dereen bedanken voor zijn of haar aanwezigheid en 
hopen u volgens jaar weer terug te zien.

Jij maakt Serooskerke!

Het is u misschien al opgevallen, anders vanaf nu. Op de Facebookpagina ‘Serooskerke 

Walcheren’ staat de laatste tijd vaak te lezen dat het onderwerp van het bericht ‘Serooskerke 

maakt’. De achtergrond hiervan is dat Serooskerke niets is zonder de bijdragen van perso-

nen / verenigingen / initiatieven om iets in Serooskerke voor elkaar te krijgen. Samen maak 

je een dorp. Om dat te benadrukken én om waardering uit te spreken deze toevoeging: ‘jij 

maakt Serooskerke!’
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Zandput kalender

Vergaderdata Dorpsraad 2023

Volgende Waker

Devrim Tanfer

10-10                       19:30  uur  Groei & Bloei: Lezing

14-10                       19:00   Muziek Vereniging EMM Serooskerke: Uitvoering 

20-10                       19:00   Podium-Z: Voorronde 

16 t/m 18-11          13:00 – 19:00 Vogelvereniging: Vogelshow

2-12                         11:00   Sinterklaas          

16-12                       14:00   Chr. Gemengd Koor Capella Veerensis: Kerst concert

Het volgende nummer van de Serooskerkse Waker ver-
schijnt half december 2023. Kopij hiervoor graag vóór 
26 november inleveren. Reacties die te laat zijn kunnen 
helaas niet meer worden geplaatst. Anonieme reacties 
worden niet geplaatst. De 
redactie behoudt zich het recht voor om artikelen te 
weigeren en/of aan te passen. Bijdragen voor de 
Serooskerkse Waker alstublieft opslaan in WORD. Af-
beeldingen graag in JPG-formaat. Foto’s en artikelen bij 
voorkeur los van elkaar digitaal aanleveren.
Wijzigingen in adres of tenaamstelling graag 
doorgeven aan de penningmeester /serooskerkewalcheren

1 november 

13 december
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• er Serooskerkenaren zijn die Seroos niet mooi genoeg vinden? En dat deze heel erg hopen dat de inrichting
 van de Noordweg, Torenstraat/Vrouwenpolderseweg en Zandput hier verandering in gaat brengen?

• de kampeerwinkel te koop staat en ongetwijfeld kampeerwinkel blijft?

• dat Marcel van den Bosse zijn producten op de landelijke TV presenteerde? 

• de Wereldwinkel een Facebookpagina rijk is?

• er al veel mensen genoten hebben van een ritje op de duo fiets, 

• en er al ruim 1000 km met z’n tweeën is gefietst? 

• de duo fiets gemakkelijk kan worden gereserveerd door te bellen: 06-23117086 of te 
 mailen: duofietsseroos@gmail.com

• de herstructurering van de Noordweg in 2024 zal worden gerealiseerd? 

• er op zaterdag 23 december een lampionoptocht wordt gehouden 
 op Serooskerke van 8.00 tot 20.00 uur? 

•  er zo’n 65 mensen genoten van het heerlijke eten en de inspirerende 
 ontmoetingen bij de Wereldmaaltijd in de Zandput op 29 september?

• de komende jaren Serooskerke echt op de schop wordt genomen? 

Wist u dat...



Wim Huybregtse op de Stroskerksedag 2023


